
Svar från Pedro Solbes Mira på kommissionens vägnar

(10 maj 2001)

Det utslag av Audiencia Nacional som parlamentsledamoten hänvisar till har överklagats av den spanska
regeringen. Således kan det visa sig att det inte uppstår någon budgetmässig kostnad för att verkställa den
slutliga domen i detta ärende. Kommissionen bedömer hur som helst finanspolitiken som helhet i varje
medlemsstat och inte utgifterna inom enskilda utgiftskategorier. Effekten på de offentliga finanserna av den
slutliga domen i detta enskilda ärende skulle således inte ha någon stor betydelse vid en sådan bedömning.

(2001/C 318 E/074) SKRIFTLIG FRÅGA P-0538/01

från Konstantinos Hatzidakis (PPE-DE) till kommissionen

(16 februari 2001)

Ämne: Skolor med anslutning till Internet

Förfogar kommissionen över jämförande uppgifter för var och en av Europeiska unionens medlemsstater
beträffande skolor med Internetanslutning? Vilka åtgärder har kommissionen vidtagit fram till dags dato för
att främja skolors anslutning till Internet och vilka åtgärder planerar den vidta för att främja denna sak i
framtiden?

Svar från Viviane Reding på kommissionens vägnar

(8 maj 2001)

Internet-anslutning av skolor och tillhandahållandet av data- och multimedieutrustning till dem ligger inom
medlemsstaternas befogenheter. Medlemsstaterna har emellertid, på kommissionens initiativ, anslutit sig till
de mycket ambitiösa målen på detta område inom ramen för handlingsplanen eEurope. Den handlar bland
annat om att ge alla skolor tillgång till Internet och till multimedieresurser före slutet av 2001, och att ge
alla elever i klassrummet tillgång till Internet och till multimedieresurser före slutet av 2002.

För att följa hur man framskrider mot dessa mål förfogar kommissionen över jämförbara uppgifter om
skolornas uppkoppling till Internet i varje EU-medlemsstat. Kommissionen får dessa uppgifter av
kontaktpersonerna för arbetsgruppen för eLearning, vilka utses av utbildningsministrarna i medlems-
staterna. Uppgifterna återfinns i rapporten ”Att förverkliga Europeiska unionens möjligheter: befästa och
utvidga Lissabonstrategin” som kommissionen översänder direkt till parlamentsledamoten och till
Europaparlamentets generalsekretariat (1).

Det bör dock betonas att dessa uppgifter endast anger om det finns Internet-anslutning. De säger inget om
kvalitet eller nivå på tillgängliga tjänster, eller hur anslutningen används i undervisningen. För att man ska
kunna fatta bättre beslut om införandet av informations- och kommunikationsteknik i skolan måste man
ha bättre uppgifter. Generaldirektoratet för utbildning och kultur samarbetar med generaldirektoratet för
informationssamhället och med Eurostat för att fastställa bättre kvantitativa och kvalitativa indikatorer i
detta syfte.

Detta samarbete gäller särskilt en jämförande utvärdering av hur långt medlemsstaterna har kommit när
det gäller att uppnå målen i handlingsplanen eEurope. Rådet har godkänt ett antal indikatorer, bland annat
inom utbildning, som nu följs upp av kommissionen.

Vad gäller användning av IKT i skolorna har man genomfört en Eurobarometer-undersökning. Resultaten
pekar på snabba framsteg och de kommer snart att vara tillgängliga på Europa-servern.

Genom programmet ”Teknik i informationssamhället” främjas forskningsverksamhet som kompletterar
ämnet. Till exempel förväntar man sig att handlingslinjen ”eLärande för europeiska ungdomar på väg in i
datatidsåldern” under 2001 kommer att samla en kritisk massa viktiga aktörer från olika sektorer i Europa
som forskar kring och utvecklar nya system och tjänster baserade på informations- och kommunikations-
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teknik, samt genomför en storskalig validering av dessa på europeisk nivå. Syftet är att förbättra e-lärande
inom skolor och högre utbildning i datatidsåldern.

(1) KOM(2001) 79 slutlig.

(2001/C 318 E/075) SKRIFTLIG FRÅGA E-0541/01
från Dominique Vlasto (PPE-DE) till kommissionen

(23 februari 2001)

Ämne: Medicinsk forskning kring prionsjukdomar

Medicinsk forskning kring prionsjukdomar borde vara en av de aktuella prioriteringarna inom
kommissionens forskningspolitik mot bakgrund av att det hela tiden upptäckts nya fall av infektion med
bovin spongiform encefalopati (BSE) inom Europeiska unionens medlemsstater samt med hänsyn till den
minskade konsumtionen av nötkött och den uppenbara oron bland medborgarna i Europa.

I det fjärde ramprogrammet för forskning har forskningen på detta område blivit en nyckelåtgärd i och
med att ett ansenligt belopp anslagits till den, något som dessvärre inte längre är fallet i det femte
ramprogrammet.

Tror kommissionen att den forskning om prionsjukdomar som nu pågår tack vare
det fjärde ramprogrammet och den del av den årliga budgeten för generaldirektoratet för forskning vilken
ägnas åt medicinsk forskning kring prionsjukdomar är tillräckliga för att snabba resultat skall kunna
uppnås?

Svar från Philippe Busquin på kommissionens vägnar

(17 maj 2001)

Lanseringen av handlingsplanen för forskning om överförbar spongiform encefalopati (TSE) i det fjärde
ramprogrammet (1) var en stor insats. Den har lett till en omfattande mobilisering av sakkunskap från mer
än 120 laboratorier i medlemsstaterna och de associerade länderna samt en långtgående kombinering av
olika vetenskapliga discipliner. De projekt som får stöd under åtgärdsplanen för TSE har gett och ger
fortfarande mycket relevanta resultat.

I det femte ramprogrammet (2) omfattas alla områden i åtgärdsplanen för TSE av programmet för
livskvalitet och förvaltning av levande resurser (3), av de olika nyckelåtgärderna och generiska verk-
samheterna liksom av infrastrukturer. Tre projekt är igång och man håller på att förhandla om ytterligare
nio. De flesta av projekten bygger på mycket framgångsrika projekt som får stöd under åtgärdsplanen för
TSE.

TSE-forskning är fortfarande en prioritering. Kommissionen har, till följd av ett mandat från rådet
(forskning) den 16 november 2000, inrättat en expertgrupp som består av nationella experter och
framstående forskare. Gruppen höll möten den 15 december 2000 och den 16 februari 2001. Expert-
gruppen har analyserat pågående forskningsverksamhet både i medlemsstaterna och på gemenskapsnivå.
Medlemmar i kommissionens vetenskapliga styrkommitté och dess särskilda grupp för TSE/spongiform
encefalopati (BSE) liksom forskare från det gemensamma forskningscentret ingår i gruppen och det
garanterar att deras rekommendationer också beaktas. Gruppen har identifierat områden där det skulle vara
lönande med samordning och samarbete på medlemsstatsnivå och områden som behöver förstärkas liksom
nya forskningsområden. Kommissionen håller på att se över vilka verktyg som finns för att öka
samordningen, däribland möjligheten att lansera en riktad ansökningsomgång.

Expertgruppen har gjort en fullständig översyn av de pågående forskningsverksamheterna och denna skall
snart offentliggöras.

Avslutningsvis har kommissionen, i sitt förslag till nästa ramprogram för FoTU (2003−2006) (4), lagt fram
livsmedelssäkerhet och hälsorisker som en av de sju tematiska prioriteringarna för forskning på
gemenskapsnivå. Denna prioritet innehåller uttryckligen forskning om prionsjukdomar.

(1) EGT L 126, 18.5.1994.
(2) EGT C 173, 7.6.1997.
(3) EGT L 64, 12.3.1999.
(4) KOM(2001) 94 slutlig.
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